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PROTOKÓŁ Nr X/2015  

z sesji Rady Miejskiej w Stąporkowie  

odbytej w dniu  15 września 2015r. 

 

Pkt 1. 
Pan Przewodniczący otworzył dziesiąte w bieżącej kadencji obrady sesji Rady 

Miejskiej.  

Na podstawie listy obecności stwierdził, że na stan 15 radnych w obradach udział 

bierze 14 radnych. 

W związku z powyższym, stwierdził guorum do podejmowania prawomocnych 

uchwał na dzisiejszej sesji. 

Powitał radnych, Panią Burmistrz, Pana Zastępcę Burmistrza, dyrektorów jednostek, 

sołtysów, Panią Teresę Polak Prezesa ZNP oraz wszystkich przybyłych na dzisiejsze 

obrady. 

 

Pkt 2. Przyjęcie porządku obrad sesji. 

 

Przewodniczący RM zwrócił się do radnych  o wprowadzenie do porządku obrad 

dzisiejszej sesji projektu uchwały w sprawie przekazania skargi do Wojewódzkiego 

Sądu Administracyjnego w Kielcach z uwagi na terminy z jakimi jesteśmy związani 

przekazaniem skargi Pana Kurcbarta Dariusza za pośrednictwem Rady Miejskiej. 

Skarga wpłynęła do Biura Rady Miejskiej w dniu 10.09.br. 

Nadmienił, że  na posiedzeniu komisji wspólnych w dniu 11 września był omawiany 

w/wym. projekt uchwały. 

 

W głosowaniu jawnym jednogłośnie 14 głosami „za”  projekt uchwały zostaje 

wprowadzony w punkcie 7 podpunkt „l” 

 

Przewodniczący RM zwrócił się z zapytaniem, czy ktoś jeszcze z radnych ma  jakieś 

uwagi bądź propozycje do otrzymanego projektu porządku obrad. 

 

Więcej  uwag radni nie wnosili,  Pan Przewodniczący odczytał proponowany porządek 

obrad. 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie porządku obrad  sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z IX  sesji. 

4. Informacja Przewodniczącego o działaniach między sesjami. 

5. Informacja Burmistrza o działalności międzysesyjnej . 

6. Informacja o przebiegu wykonania budżetu i kształtowaniu się Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Stąporków za I półrocze 2015r. 

- opinia Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej. 

7.  Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach:  

a)  sprzedaży nieruchomości stanowiącej własność gminy, 

b) wyrażenia zgody na zawarcie umowy użyczenia lokalu użytkowego  

     położonego w Czarnej, 
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c) powołania Zespołu do zaopiniowania kandydatów na ławnika do Sądu 

Rejonowego w Końskich, na kadencję 2016 – 2019, 

d)  zasięgnięcia od Komendanta Wojewódzkiego Policji w Kielcach informacji  

     o kandydatach na ławnika do Sądu Rejonowego w Końskich, 

e) potwierdzenia członkostwa i ustalenia sposobu reprezentacji Gminy   

    Stąporków w Stowarzyszeniu „Lokalna Grupa Działania- U ŹRÓDEŁ”, 

f) wprowadzenia zmiany do Uchwały Nr XVII/101/2008 Rady Miejskiej w 

Stąporkowie z dnia 20 marca 2008r. w sprawie przekazania sołectwom 

Gminy Stąporków lokali świetlic wiejskich i określenia zasad 

gospodarowania tymi lokalami, 

g)ustalenia regulaminu głosowania w wyborach ławnika do sądu powszechnego 

na   kadencję 2016 – 2019, 

h) określenia trybu powoływania członków oraz organizacji i trybu działania 

Gminnej Rady Działalności Pożytku Publicznego, 

i)  zmiany uchwały Nr XXIX/258/2012 Rady Miejskiej w Stąporkowie z dnia 

15 listopada 2012r. w sprawie wysokości stawek podatku od nieruchomości   

oraz określenia inkasentów i stawek za inkaso podatku od nieruchomości, 

rolnego i  leśnego, 

j)  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stąporków na lata 2015-

2026, 

k) zmian w budżecie Gminy Stąporków na 2015r. 

    l)  przekazania skargi do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Kielcach. 

8.   Zapytania i interpelacje radnych. 

9.   Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych. 

10.  Sprawy różne. 

11.  Zamknięcie obrad sesji. 
 

W głosowaniu jawnym porządek obrad dzisiejszej sesji został przyjęty przez radnych 

jednogłośnie 14 głosami „za”. 

Ustawowy skład Rady wynosi 15 radnych, obecnych na sesji jest 14 radnych. 

 

Pkt 3.  Przyjęcie protokołu  z  IX  Sesji 

 

 W głosowaniu jawnym  protokół został przyjęty przez radnych jednogłośnie 14 

głosami „za”. 

 

Pkt 4. Informacja Przewodniczącego o działaniach między sesjami. 

 

Wiceprzewodniczący RM odczytał informację o działalności międzysesyjnej. 

( w załączeniu do protokołu) 

  

Pkt 5. Informacja Burmistrza o działalności międzysesyjnej  

 

Pan Z-ca Burmistrza  odczytał informację o działalności międzysesyjnej.  

( w załączeniu do protokołu) 
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Pkt 6. Informacja o przebiegu wykonania budżetu i kształtowaniu się 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stąporków za I półrocze 2015r. 

 

Przewodnicząca Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego RM Jedynak 

Danuta odczytała opinię Komisji.  

 

Radni nie wzięli udziału w dyskusji  na temat ”Informacji o przebiegu wykonania 

budżetu i kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stąporków 

za I półrocze 2015r. 

 

W głosowaniu jawnym Informacja o przebiegu wykonania budżetu i kształtowaniu 

się Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stąporków za I półrocze 2015r. 

została przyjęta przez radnych jednogłośnie 14 głosami „za”. 

Ustawowy skład Rady wynosi 15 radnych, obecnych na sesji jest 14 radnych. 

 

Pkt 7. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach: 

 

Na wspólnym posiedzeniu Komisji  Rady zostały omówione   wszystkie projekty uchwał.  

Ponieważ radni mają je przed sobą Pan Przewodniczący ich nie  odczytywał. 

 

Pkt 7 „a” 

Projekt uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości stanowiącej własność 

gminy 

Przewodniczący RM poinformował, że  na posiedzeniu komisji wspólnych projekt 

uchwały  był omawiany, radni wyrazili zgodę na udzielenie  95% bonifikaty na 

sprzedaż nieruchomości w Gosaniu na rzecz najemcy lokalu mieszkalnego. 

 

Do projektu uchwały radni nie wnosili żadnych uwag ani pytań. 

  

W głosowaniu jawnym jednogłośnie 14 głosami „za” została podjęta  

Uchwała Nr X/60 /2015 w powyższej sprawie. 

Ustawowy skład Rady wynosi 15 radnych, obecnych na sesji jest 14 radnych. 

 

Pkt 7 „b”  

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy  użyczenia 

lokalu użytkowego położonego w Czarnej, 

Na posiedzeniu komisji wspólnych był omawiany projekt uchwały, radni wyrazili 

zgodę  zawarcia umowy użyczenia na okres 3 lat z przeznaczeniem na bibliotekę 

w Czarnej. 

 

Do projektu uchwały radni nie wnosili żadnych uwag ani pytań. 

  

W głosowaniu jawnym jednogłośnie 14 głosami „za” została podjęta 

Uchwała Nr X/61 /2015 w powyższej sprawie. 

Ustawowy skład Rady wynosi 15 radnych, obecnych na sesji jest 14 radnych 
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Pkt.7”c” 

Projekt uchwały w sprawie powołania Zespołu do zaopiniowania kandydatów na 

ławnika do Sądu Rejonowego w Końskich, na kadencję 2016 – 2019, 

  

Przewodniczący RM poinformował, że na posiedzeniu wspólnych komisji RM 

zaproponowano  do Zespołu do  zaopiniowania kandydatów na ławnika do Sądu 

Rejonowego w Końskich zgłoszono następujące osoby: 

     1. Ślefarski Wojciech               Przewodniczący 

2. Zielińska Anna                     członek 

3. Jedynak Danuta                    członek 

4. Wojna Joanna                       członek 

5. Jóźwik Elżbieta                    członek 

Zwrócił się z zapytaniem ,czy są może inne kandydatury? 

Nie zgłoszono innych kandydatur. 

Wym. osoby wyraziły zgodę do pracy w Zespole. 

Radni nie wnosili żadnych uwag ani pytań do projektu uchwały. 

 

W głosowaniu jawnym jednogłośnie 14 głosami „za” została podjęta  

Uchwała Nr X/62 /2015 w powyższej sprawie. 

Ustawowy skład Rady wynosi 15 radnych, obecnych na sesji jest 14 radnych. 

 

Pkt.7”d”  

Projekt uchwały w sprawie zasięgnięcia od Komendanta Wojewódzkiego 

Policji w Kielcach informacji o kandydatach na ławnika do Sądu Rejonowego 

w Końskich, 

 

Do projektu uchwały  radni nie wnosili uwag ani pytań. 

W głosowaniu jawnym jednogłośnie 14 głosami „za” została podjęta  

Uchwała Nr X/63/2015 w powyższej sprawie. 

Ustawowy skład Rady wynosi 15 radnych, obecnych na sesji jest 14 radnych. 

 

Pkt.7”e”  

Projekt uchwały w sprawie potwierdzenia członkostwa i ustalenia sposobu 

reprezentacji Gminy Stąporków w Stowarzyszeniu „Lokalna Grupa 

Działania- U ŹRÓDEŁ”, 

Przewodniczący RM poinformował, że reprezentantem naszej gminy na Walnym Zebraniu 

Członków z prawem do kandydowania do władz Stowarzyszenia jest Pani Anna 

Kobierska, nadmienił, że dotychczas gminę Stąporków reprezentowała Pani Wojcierowska 

Agnieszka. 

Do projektu uchwały  radni nie wnieśli żadnych uwag ani pytań. 

 

W głosowaniu jawnym jednogłośnie 14 głosami „za” została podjęta  

Uchwała Nr X/64/2015 w powyższej sprawie. 

Ustawowy skład Rady wynosi 15 radnych, obecnych na sesji jest 14 radnych. 
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Pkt.7”f”  

Projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmiany do Uchwały Nr 

XVII/101/2008 Rady Miejskiej w Stąporkowie z dnia 20 marca 2008r. w 

sprawie przekazania sołectwom Gminy Stąporków lokali świetlic wiejskich i 

określenia zasad gospodarowania tymi lokalami, 

Przewodniczący RM powiedział, że na posiedzeniu komisji wspólnych projekt uchwały 

był omawiany-   radni nie wnieśli żadnych uwag ani pytań. 

 

W głosowaniu jawnym jednogłośnie 14 głosami „za” została podjęta 

Uchwała Nr X/65/2015 w powyższej sprawie. 

Ustawowy skład Rady wynosi 15 radnych, obecnych na sesji jest 14 radnych. 

 

Pkt.7”g”  

Projekt uchwały w sprawie  ustalenia regulaminu głosowania w wyborach ławnika do 

sądu powszechnego na   kadencję 2016 – 2019. 

 

Do projektu uchwały  radni nie wnieśli żadnych uwag ani pytań. 

 

W głosowaniu jawnym jednogłośnie  14 głosami „za” została podjęta 

Uchwała Nr X/66/2015 w powyższej sprawie. 

Ustawowy skład Rady wynosi 15 radnych, obecnych na sesji jest 14 radnych. 

 

Pkt.7”h” 

Projekt uchwały w sprawie określenia trybu powoływania członków oraz 

organizacji i trybu działania Gminnej Rady Działalności Pożytku 

Publicznego, 

   

Do projektu uchwały  radni nie wnieśli żadnych uwag ani pytań. 

 

W głosowaniu jawnym jednogłośnie 14  głosami „za” została podjęta  

Uchwała Nr X/67/2015 w powyższej sprawie. 

Ustawowy skład Rady wynosi 15 radnych, obecnych na sesji jest 14 radnych. 

 

Pkt.7”i” 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXIX/258/2012 Rady 

Miejskiej w Stąporkowie z dnia 15 listopada 2012r. w sprawie wysokości 

stawek podatku od nieruchomości   oraz określenia inkasentów i stawek za 

inkaso podatku od nieruchomości, rolnego i  leśnego, 

 

Do projektu uchwały  radni nie wnieśli uwag ani pytań. 

 

W głosowaniu jawnym jednogłośnie 14 głosami „za” została podjęta 

Uchwała Nr X/68/2015 w powyższej sprawie. 

Ustawowy skład Rady wynosi 15 radnych, obecnych na sesji jest 14 radnych. 
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Pkt.7”j”  

Projekt uchwały w sprawie  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Stąporków na lata 2015-2026 

 

Radny Mazur Edward – podziękował ,że zostało wprowadzonych do budowy 

tyle dróg gminnych. Ma nadzieję, że to będzie wykonane i nie będziemy czekać na 

koniec kadencji bo będą wybory, wtedy ceny są wygórowane jako przykład podał 

drogę w Wielkiej Wsi za odcinek 900 m z przetargu jest 337 tys. zł a za parking 

przy kościele w Niekłaniu 200 tys. za parę metrów,  ponieważ  przed wyborami 

wszystkie firmy podnoszą ceny.  

Czy zasadne jest wprowadzenie  nowego zadania pn. Sporządzenie projektu 

zmiany nr 1 do zmiany zagospodarowania uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego miasta i gminy Stąporków wraz z prognozą 

oddziaływania na środowisko  na terenie położonym w Stąporkowie w rejonie ul. 

Piłsudskiego i Miłej z przeznaczeniem pod zabudowę mieszkalną  usługową i 

rekreacyjną 2015-2017 w kwocie 10 000zł  na 2015, kwota 30 000 zł na 2016r. i 

kwota 30 000 zł na 2017r.  

A przecież w 2012 r było przyjęte przez radę studium zagospodarowania 

przestrzennego, które było wyłożone do wglądu przez kilka miesięcy. Niektórzy 

mieszkańcy jak np. Huciska występowali z propozycją  żeby zmienić  tereny, 

nawet rada podejmowała w tej sprawie decyzje żeby włączyć te tereny do  studium 

zagospodarowania a firma  ta wówczas nie wystąpiła o takie włączenie. 

Uważa, że  to firma ,która chce inwestować powinna wystąpić o zmiany i ponieść 

z tego tytułu koszty. 

Jest zdania, że warto zrobić studium zagospodarowania przestrzennego dla 

Czarnieckiej Górze, Stąporków nowe ulice Reja, Kochanowskiego i Górnicza 

gdzie powstanie dużo mieszkań i z tego będą wpływy z podatku.  

Następna sprawa, którą poruszył radny Mazur Edward - to w miesiącu kwietniu 

zwiększaliśmy w budżecie dochody na dwa projekty na audyt dla szkół a w tym 

miesiącu wycofujemy się z tego.- dlaczego tak to jest zrobione. 

 

Odpowiedzi udzieliła Pani Burmistrz –temat który podnosił radny Pan Mazur 

Edward był poruszany na Komisji rady. Jeżeli chodzi o drogi to w budżecie mamy 

zabezpieczone środki na wykonanie opracowania dokumentacji i wykonanie w tej 

kadencji dróg  w Nadziejowie, Wólce Plebańskiej, Wólce Zychowej, Luta 3 w 

ramach schetynówki, Czarniecka Góra za basenem, Stary Grzybów i Włochów. 

Planujemy wykupić działki pod drogę Czarniecka Góra – Poręba i wykonać w tej 

kadencji.  Jak również planujemy zabezpieczyć w najbliższym czasie środki na ul. 

Polną w Stąporkowie i drogę w Lelitkowie. 

Złożyliśmy też fiszkę na 46 mln zł, gdzie ujęta jest też ul. Kościuszki wraz z 

przebudową oczyszczalni ścieków i uzbrojenie kilkanaście ulic w Stąporkowie. 

Na to wszystko mamy zabezpieczone środki finansowe w budżecie. 

Natomiast jeżeli chodzi o studium zagospodarowania przestrzennego to państwo 

radni zadecydują czy zasadnym jest wprowadzenie zmian do budżetu. Znają radni 

plany inwestycyjne przy ul. Miłej przedsiębiorcy z terenu gminy Stąporków, który 
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chce wybudować 7 budynków wraz z pensjonatem. Jeżeli to powstanie to będą 

nowe miejsca pracy. To państwo radni ocenią w głosowaniu czy to jest zasadne. 

Jeżeli chodzi o studium zagospodarowania w Czarnieckiej Górze, to był Pan na 

komisji i zapewne Pan słyszał, że będę zabezpieczała środki finansowe na 

przygotowanie planu zagospodarowania przestrzennego dla Czarnieckiej Góry, bo 

to teren numer jeden w tej gminie. 

To państwa radnych pytałam na komisji i Pan był  czy w pierwszej kolejności 

robimy plan zagospodarowania na teren Stąporkowa, inne miejscowości czy 

robimy plan zagospodarowania przestrzennego na swoją działkę  gminną w 

Mokrej. 

Wszyscy przyznali rację, że będziemy szli w kierunku planu nie na Stąporków 

tylko w pierwszej kolejności na własną działkę  25 ha w Mokrej, która jest w 

studium zagospodarowania działką przeznaczoną pod zabudowę. 

Nadmieniam, że jestem po konsultacjach z większością radnych i sołtysami z 

radami sołeckimi  na podstawie tego zrobiliśmy takie zmiany do budżetu na 

dzisiejszą sesję to  jak prawie budżet na najbliższe dwa lata. 

Radny Mazur Edward odniósł się do wypowiedzi Pani Burmistrz – zadałem 

tylko pytanie czy ten Pan przedsiębiorca nie mógł złożyć wniosku żeby go 

uwzględnić wtedy gdy było wyłożone do wglądu studium zagospodarowania a nie 

teraz dodatkowe pieniądze wykładać na  studium. 

Przew.RM Kołodziej Jacek odp.  -  ale wówczas ten Pan nie był właścicielem i 

nie miał dzierżawy tego terenu. 

 

W głosowaniu jawnym  13 głosami „za” i 1 głosem ”wstrzymującym się” została  

podjęta Uchwała Nr X/69/2015 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Stąporków na lata 2015-2026. 

Ustawowy skład Rady wynosi 15 radnych, obecnych na sesji jest 14 radnych. 

 

Pkt 7 „k”  
 

Projekt uchwały w sprawie  zmian w budżecie Gminy Stąporków na 2015r. 

 

Do projektu uchwały  radni nie wnieśli żadnych uwag ani pytań. 

 

W głosowaniu jawnym  13 głosami „za” i 1 głosem „wstrzymującym się” radni podjęli 

Uchwałę Nr X/70/2015 w sprawie  zmian w budżecie Gminy Stąporków na 2015r. 

Ustawowy skład Rady wynosi 15 radnych, obecnych na sesji jest 14 radnych. 

 

 

Pkt. „l”  Projekt uchwały w sprawie   przekazania skargi do Wojewódzkiego Sądu 

Administracyjnego w Kielcach. 

Przewodniczący RM poinformował, że  na posiedzeniu komisji wspólnych był omawiany 

projekt uchwały. 

Do projektu uchwały  radni nie wnieśli żadnych uwag ani pytań. 
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W głosowaniu jawnym 12 głosami „za” i 2 głosami „wstrzymującymi się”  radni podjęli 

Uchwałę Nr X/71/2015 w powyższej  sprawie.   

Ustawowy skład Rady wynosi 15 radnych, obecnych na sesji jest 14 radnych. 

 

Pkt 8. Zapytania i interpelacje radnych. 

 

1.  Przewodniczący Rady Miejskiej Kołodziej Jacek powiedział, że na 

posiedzeniu komisji radny Mazur Edward zwrócił się z zapytaniem -  dlaczego 

przedsiębiorcy z gruntów- terenów przemysłowych , które nie są  wykorzystywane 

na działalność gospodarczą muszą opłacać podatki od nieruchomości  z całości 

gruntów związanych z tą działalnością a do tej pory tak nie było. 

2.  Radny  Mazur Edward – w uzupełnieniu do zapytania przewodniczącego, że 

dot. to terenów przemysłowych , gdyż do tej pory przedsiębiorcy płacili od tego co 

użytkowali na działalność a od tego roku to się zmieniło,  

-  kiedy będzie robione  oświetlenie na ul. Reja i Kochanowskiego w Stąporkowie, 

w budżecie są zabezpieczone środki a już jest wrzesień i nie jest nic robione, 

-pytanie  na prośbę wędkarzy – jak to się stało, że została spuszczona woda z rzeki 

i zdjęta zapora  w zbiorniku przy Miłej, woda świeża nie dopływa do zbiornika , 

ryby nie mają tlenu i mogą się podusić, a wpuszczonych jest kilka ton ryb w takim 

stanie nie wytrzymają, prosi o szybką  interwencję w  tej sprawie. 

Z tego co wie, to w starostwie ten temat był już poruszany. 

3. Radny Wiśniewski Zbigniew –składał wnioski i ma odpowiedź na piśmie i 

chciałby aby Z-ca Burmistrza dopilnował pomalowania pasów na parkingach  w 

mieście i wykonania  progów zwalniających. Jest to ostatnia pora do malowania, 

ponieważ zapowiedź jest na kilka dni jeszcze ładnej pogody. 

- zwrócił się również do Pani Burmistrz o zorganizowanie spotkania  w sprawie 

kontenerów i wywozu nieczystości, na terenie miasta- dot.SM. 

4. Radna Wojna Joanna – zapytała o sieć światłowodów, która jest kładziona w 

Hucisku wzdłuż ulicy głównej, mieszkańcy pytają co z bocznymi drogami czy też 

będzie kładziona, jak  będzie przebiegać i jak będą podłączani. Czy ktoś z urzędu 

to nadzoruje kto na tym się zna i może  udzielić informacji, która by mogła   

przekazać mieszkańcom. 

 



 9 

 Pkt 9. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych. 

 

Na zapytanie radnego Edwarda Mazura odpowiedzi udzielił  Kierownik  Referatu 

Finansowego P. Kłys Łukasz – W świetle art. 1a ust. 1 pkt 3 ustawy o podatkach i 

opłatach lokalnych zasadą jest, że wszystkie grunty, budynki i budowle będące w 

posiadaniu przedsiębiorcy lub innego podmiotu prowadzącego działalność 

gospodarczą należy uznać za związane z prowadzeniem działalności gospodarczej. Od 

powyższej reguły ustawodawca przewidział trzy wyjątki. Należą do nich budynki 

mieszkalne i grunty z nimi związane, grunty pod jeziorami oraz grunty, budynki i 

budowle nie wykorzystywane do prowadzenia działalności gospodarczej ze względów 

technicznych. Nie ma przy tym znaczenia, że przedsiębiorca do prowadzenia 

działalności gospodarczej zajmuje tylko część gruntu lub budynku. Jeżeli w ewidencji 

gruntów dana nieruchomość należy do przedsiębiorcy i nie jest użytkiem rolnym lub 

leśnym musi skutkować uznaniem jej za związaną z prowadzeniem działalności 

gospodarczej i musi być opodatkowana według stawek jak dla  gruntów, budynków i 

budowli związanych z prowadzoną działalnością gospodarczą. Problem ten był 

wielokrotnie rozstrzygany w orzeczeniach sądów administracyjnych, które nakazuje 

opodatkowywanie według takich zasad. W związku z tym, Urząd nie ma możliwości 

innej niż zastosowanie się do tych reguł. Mogą się zdarzać przypadki, że niektórzy 

przedsiębiorcy nie płacili w latach ubiegłych podatków według stawek jak dla 

działalności gospodarczej, ale Referat Podatków prowadził i prowadzi weryfikację 

informacji podatkowych składanych przez podatników, która eliminuje powyższe 

zjawisko. Być może zdarzały się przypadki, że przedsiębiorcy błędnie wykazywali te 

grunty jako nie związane z działalnością. Pracownicy Referatu  dokonują weryfikacji z 

ewidencją gruntów, dokonują oględzin  Każdy przypadek przedsiębiorcy  należy 

rozpatrywać indywidualnie. 

Przew. RM -  powiedział, że były informacje też takie, że ktoś miał działkę 

przedzieloną na pół i postawiony był płot a działalność prowadził tylko na jednej 

części, wcześniej płacił   tylko od tej części na  której była prowadzona 

działalność. 

Odp. Pan Kłys Łukasz – zależy jaki jest zapis w ewidencji gruntów, bo jeżeli jest 

jedna działka przemysłowa a druga leśna i na tej leśnej nie prowadzi działalności 

gospodarczej to w takim przypadku nie jest opodatkowana. 

Radny Mazur Edward – jako przykład podał teren przemysłowy bo byłej OŻS i 

dawnym ZGKiM przedsiębiorcy  kupując działki od Syndyka to były działki 

podzielone na parę działek. Ogrodzone mają tereny na której prowadzą działalność 

gospodarczą a poza ogrodzonym terenem nie prowadzą działalności są tam 

nieużytki bo nie stać ludzi na utwardzenie terenu, dotychczas płacili tylko podatek 

od gruntu od tej powierzchni, która była związana z wykorzystaniem na 
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działalność gospodarczą. Od tego roku otrzymali powiadomienia, że mają płacić 

od całości. 

Uważa, że jest to bardzo duże obciążenie dla firm, jak mówił przedsiębiorca ,że 

będzie musiał zwolnić kilku pracowników bo finansowo nie wytrzyma. 

Odp. Pan Kłys Łukasz- jeżeli jest to jedna działka i są to tereny przemysłowe to 

taka jest linia orzecznictwa.  

Skarbnik Pani Pisarczyk Anna -  w tych sprawach są wyroki sądu, jeżeli nasi 

podatnicy uważają, że coś jest nie tak z naszymi decyzjami to się odwołają. 

Powiedziała, że wraz z kierownikiem Kłysem Łukaszem od roku są pracownikami 

tego urzędu, weryfikujemy to co było, nasi pracownicy poszli w teren na kontrole  

i weryfikują to na miejscu. W przypadku gdzie można to stoimy w obronie 

podatnika i nie naciągamy podatników na nienależny nam podatek. Głównym 

przecież źródłem dochodów bieżących gminy są podatki i opłaty. Musimy dbać o 

to by podatki nam wpływały. 

Radny Mazur Edward – on również chciałby żeby tak było, żeby pracownik z 

gminy pojechał w teren i faktycznie sprawdził, bo przedsiębiorcy się od tego nie 

bronią, tylko żeby nie  płacili od tego czego nie użytkują. 

Radny Wiśniewski Zbigniew -  przysłuchując się wszystkim wypowiedziom 

nasuwa się pytanie, czy można z jednej działki przemysłowej wydzielić na działkę 

przemysłową i  rolną. 

Odp. Pan Kłys Łukasz radnemu Wiśniewskiemu Z. –do każdego przypadku 

trzeba podchodzić indywidualnie. Rozmawiamy z przedsiębiorcami, wysyłamy 

informacje do wypełnienia i  uzgadniamy z przedsiębiorcami, sprawdzamy w 

ewidencji gruntów czy to jest jedna działka czy dwie oddzielne. 

Przedsiębiorca też może podzielić działkę na dwie części i dokonać zmiany 

klasyfikacji gruntów  jeżeli  jest osobą fizyczną prowadzącą działalność 

gospodarczą. Mamy taki przypadek, że na części działki zlokalizowany jest 

budynek mieszkalny w którym mieszka, to taka część nie jest opodatkowana wg. 

stawek dla działalności gospodarczej tylko są to normalne stawki.  

 

Pani Burmistrz odpowiedziała radnemu Wiśniewskiemu –  spotkanie dla SM 

w sprawie śmieci  zorganizujemy może już na przyszły tydzień  a oddzielnie 

zorganizujemy dla naszych bloków z zasobów gospodarki komunalnej, które 

przeszły pod wspólnoty mieszkaniowe. 

Malowanie pasów i progi zwalniające dopilnuję żeby były wykonane. 

 

Pani Burmistrz odpowiedziała radnej Wojnie Joannie – to co dało się uzyskać 

ze strony internetu  przekazujemy Państwu. Za światłowody odpowiada Marszałek 

Woj. Świętokrzyskiego. Nasze województwo na światłowody wydało ponad 200 

mln zł. nie mamy dróg ale mamy światłowody. 
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Idea polegała na tym aby światłowody przechodziły z głównej sieci do każdej 

ulicy. W przypadku Huciska, ta linia która idzie główną ulicą ma powodować, że 

całe Hucisko będzie miało światłowody.  

 

Pani  Burmistrz odpowiedziała P. Mazurowi E. – odnośnie spuszczenie wody, 

została zdjęta zapora  w zbiorniku przy Miłej z pytaniem zwrócić się do Starostwa 

bo to jest  instytucja która nadzoruje zbiorniki. 

Natomiast na zapytanie dot. wykonania oświetlenia ul. Reja i Kochanowskiego w 

Stąporkowie odpowiedź zostanie udzielona radnemu na piśmie gdyż w tej chwili 

nie ma naczelnika. 

W budżecie zadanie to jest zaplanowane, szanujmy swój czas,  była komisja, 

dysponuje Pan czasem, pobiera Pan dietę zawsze może Pan przyjść, codziennie 

jestem w pracy.  

Po zakończonej sesji  pójdziemy do pracownika Pawła Kloczkowskiego i 

uzyskamy potrzebną informację. 

Dziękuję tym z Państwa, którzy przychodzą ustalamy termin spotkanią, 

odpowiedź udzielamy od ręki a jak nie to w ciągu kilku dni staramy się 

odpowiedzieć. 

 

Pkt 10. Sprawy różne  

 

Przewodniczący RM poinformował, że w tej części obrad udział weźmie 

przedstawiciel Energetyki Skarżysko – Kam. Pan Krzysztof Pera z informacją dla 

sołtysów i radnych dot.  zachowania ostrożności w lasach, przy drogach gdzie 

przebiegają  linie wysokiego napięcia ponieważ są to stare linie. 

Jak również  radny powiatowy Świerczyński Łukasz ponieważ sołtysi wielokrotnie 

pytali o udział radnych powiatowych na sesji - będzie można radnemu zadawać 

pytania. 

1. Radna Wojna Joanna – w kwestii wyjaśnienie dla sołtysów, bo pytali w 

przerwie sesji czego dotyczą podjęte dwie uchwały, jedna w sprawie przekazania 

sołectwom Gminy Stąporków lokali świetlic wiejskich i określenia zasad 

gospodarowania tymi lokalami – podjęcie uchwały związane jest z przekazaniem  

nowo wybudowanej świetlicy w Wielkiej Wsi. 

Natomiast  druga uchwała  w sprawie wysokości stawek podatku od 

nieruchomości  oraz określenia inkasentów i stawek za inkaso podatku od 

nieruchomości, rolnego i  leśnego – też nic się nie zmienia a podjęcie uchwały 

związane jest  z wyborem nowego sołtysa w Wólce Zychowej. 

 

- udzielenie informacji kiedy będzie dokończona droga ok.60m  w Duraczowie czy w    

  ogóle będzie w tym roku jeszcze robiona, 
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- pytanie do Pani Burmistrz dlaczego nie jest powiadamiana na zebrania z sołtysami.  

  Na spotkaniach są różne informacje, ustalenia, mieszkańcy wielokrotnie pytają a ona o  

  niczym nie wie, ostatnio dowiedziała się ze strony urzędu, że było spotkanie z sołtysami  

  o którym też nie była poinformowana.  

 

2.Wiceprzewodniczący Chrzan Krzysztof poinformował, że na prośbę Pani Anny 

Kobierskiej wystawiona jest dzisiaj puszka na zbiórkę dla Kasi Gębskiej 24 letniej 

mieszkanki Stąporkowa z dziecięcym porażeniem mózgowym i niewydolnością 

oddechową z przeznaczeniem na zakup wózka, laptopa specjalistycznego i remont 

mieszkania. Wiceprzewodniczący RM zwrócił się do uczestników dzisiejszej sesji o 

wsparcie tej akcji.  

  

3. Przedstawiciel Energetyki Skarżysko – Kam. Pan Krzysztof Pera – informacja do 

sołtysów i radnych o zgłaszaniu niezwłocznie  przypadków gdy zauważą, że gałęzie 

drzew, dotykają linii wysokiego napięcia, są to stare linie jeszcze z lat 60 nie należy 

wówczas zbliżać się do tych drzew. Należy ostrzegać innych. Prosi sołtysów o 

współpracę. Wszystkie zagrożenia należy bezpośrednio likwidować. Są środki 

przeznaczone na ten cel i należy je wykorzystać. Podał numer telefonu gdzie można 

bezpośrednio dzwonić 698509188 lub zgłosić do pracownika urzędu Pani Świadek 

Bożeny a ona wówczas przekaże dalej. 

Bardzo dobrze współpracował z Panią sołtys z Koziej Woli, która wskazała wszystkie 

drzewa grożące niebezpieczeństwu. 

 

Odp. radnej Wojnie J. udzielił radny powiatu Łukasz Świerczyński  -  odnośnie drogi 

w Duraczowie - z informacji jakie on ma to w tym roku nie będzie dokończony ten 

odcinek drogi. Prawdopodobnie  początkiem przyszłego roku zadanie  to będzie 

wykonane. Wszystkie przetargi są rozpisane i  zostało jeszcze  ok. 50%  oszczędności, z 

czego radni powiatowi będą chcieli coś jeszcze  wyciągnąć  dla naszej gminy.  

 

Przewodniczący RM – o oszczędnościach wiemy, bo 10 września br. dostaliśmy pismo ze 

Starostwa, że z pieniędzy które zostały z przetargu starostwo zaproponowało 

partycypowanie w kosztach realizacji zadania na wykonanie zatoki postojowej przy 

cmentarzu Polsko –Katolickim w Stąporkowie przy ul. Kieleckiej za 100 tys. zł. 

Na posiedzeniu Komisji rady pismo to zostało przedstawione radnym i aprobaty w naszej 

radzie nie uzyskało. Chcemy iść bardziej w kierunku żeby kończyć odcinki dróg 

powiatowych, te które zaplanowaliśmy. 

Następne pytanie i jednocześnie prośba, w tym roku wykonujemy cztery odcinki drogi 

powiatowej razem z powiatem i mieszkańcy zwracają się do nas z prośbą o to ,żeby 
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pobocza  były utwardzane czarnym kruszywem a nie  białym  ze względu na to, że brudzi 

się i nie wygląda to najlepiej. 

 

Burmistrz Dorota Łukomska – powiedziała, że zapewne Państwo radni znają to pismo 

bo niejednokrotnie o nim mówiła - 8 maja br. złożyliśmy wniosek do Powiatu o 

dofinansowanie takich dróg powiatowych jak droga w Gustawowie, Adamku, Pardołów – 

Włochów, Niekłaniu, Błotnicy to było pięć dróg, które chcieliśmy sfinansować w tym 

roku. Złożyliśmy też propozycję, że możemy współfinansować drogi w Krasnej, ul. 

Górniczą w Stąporkowie pod warunkiem, że te wymienione wcześniej będą zrobione. 

Prosiliśmy też o zabezpieczenie środków finansowych i złożenie wniosków w ramach 

schetynówki i w 2016r. na ul. Kielecką w Odrowążu. 

Po przetargu zostało 229 tys. zł po stronie gminy i tyle samo po stronie powiatu. 

Złożyliśmy pisemnie w porozumieniu z większością radnych tych którzy pojawiają się u 

Burmistrza z prośbą do Zarządu Powiatu koneckiego aby pieniądze które zostały z 

przetargu przeznaczyć na rozszerzenie zadania polegającego na przebudowie drogi w 

Gustawowie i drogi Pardołów –Włochów. W dniu  2 września dostaliśmy odpowiedź, że 

więcej dróg powiatowych nie będzie robione tylko te drogi zgodnie z podpisaną  umową i  

aneksem. 

To co wspominał już przewodniczący 10 września dostaliśmy kolejne  pismo z propozycją 

partycypowania w kosztach realizacji wykonania zatoki postojowej przy cmentarzu 

Polsko- Katolickim w Stąporkowie. 

Pani Burmistrz  zwróciła się z pytaniem do radnych, czy budowa zatoki postojowej przy 

cmentarzu to zadanie numer jeden na chwilę obecną. 

 

Odpowiedział radny powiatu Świerczyński Łukasz- odnośnie kruszywa jest to kwestia 

do zrobienia, natomiast problem zatoki postojowej zgłaszany był wiele lat  do starostwa, to 

nie jest tak, że to wyszło nagle i jest od razu realizowane. 

Odniósł się do przebudowy dróg lokalnych, wiadomo ,że priorytetami jest ciągnięcie 

przebudowy odcinków dróg  dalej.  

Zapewne jeszcze do Państwa nie dotarła informacja, że pojawiła się  możliwość, że na 

przyszły rok może  będzie wykonana przebudowa  drogi przy ul. Kieleckiej w Odrowążu 

ponieważ jedna z gmin koneckich wycofała się  z inwestycji i powstała taka możliwość że 

te pieniądze możemy zagospodarować na terenie  gminy Stąporków właśnie na ul. 

Kielecką w Odrowążu. 

 

- Sołtys z Lelitkowa – do radnego powiatowego P. Łukasza Świerczyńskiego – prosi o 

wsparcie w wykonaniu przepustu na odcinku ok. 430 m żeby można dojechać i nie mają  

gdzie samochody wykręcać szczególnie w okresie zimy a mieszka tam  10 rodzin i  jest 

leśniczówka. Jest to teren prywatny ale osoba ta wyraziła zgodę na korzystanie z tego 

terenu. 



 14 

 

- sołtys z Niekłania Małego Telecki Jan – dosypania tłucznia ,utwardzenie i wyrównanie  

  poboczy przy jezdni nowo wybudowanej przy ul. Partyzantów, bo jest mocno wystająca, 

- w styczniu występował o postawienie znaków ostrzegawczych, starostwo oceniło to  

  pozytywnie i do chwili obecnej nie ma żadnego odzewu, chciałby żeby radny powiatu  

  podjął działania w tej sprawie, 

- pytanie do dyr. ZGKiM – ma informację od kierowcy, że oczyszczalnia ścieków dziennie    

  przyjmuje tylko 5 kursów, czym to jest uzasadnione czy jest jakiś problem  może jest   

  jakaś awaria, 

  Zapytał również P. Burmistrz czy są czynione kroki w kierunku modernizacji istniejącej  

  oczyszczalni ścieków ponieważ jest to temat dla nas bardzo ważny.  

 

- sołtys z Piasku – prosi o interwencję  gdyż czterokrotnie  zgłaszała naprawę barierek na 

moście jest to teren bardzo spadzisty  i niebezpieczny i do dnia dzisiejszego nie zostało 

wykonane. Zapytuje czy musi dojść do tragedii żeby most został  naprawiony.? 

 

Odp. radny powiatowy Świerczyński Łukasz – odniósł się do wypowiedzi sołtysa z 

Niekłania M. P. Teleckiego Jana  dot. poboczy w Niekłaniu – sprawa ta była już 

wielokrotnie poruszana, problem jest  taki, że Zarząd  Dróg twierdzi, że koszty 

wyrównania nierówności wyniosłyby 1/3 całej inwestycji, która była robiona i nie wie czy 

to jest prawda. Nie do końca  sprawę zna, ale obiecuje ,że tym tematem się zajmie. 

Natomiast w sprawie wniosku  sołtysa z Lelitkowa rozmawiał z dyr. Mościńskim, problem 

polega na tym, że jest to działka prywatna. 

Obiecuje, że  wszystkie zgłoszone dzisiaj zapytania – wnioski przez sołtysów jeszcze w 

tym tygodniu będą przekazane  i udzieli odpowiedzi na najbliższej sesji RM. 

 

- Radny Pokusa Maciej – popiera wniosek sołtysa  z Niekłania Małego powiedział, że 

dziwi go, że koszty uzupełnienia poboczy drogi będą wynosić 1/3 tego zadania, droga jest 

roczna zapewne jest na gwarancji ,nie chce się wierzyć, że jest już tak duży uskok i 

niektóre odcinki drogi są już popękane.  

Poparł również wypowiedź przewodniczącego Jacka Kołodzieja dot. żeby nie sypać 

białym grysikiem bo bardzo brudzi i nawet wszystkie płoty są brudne, 

 

Ponadto podziękował radnemu powiatowemu Łukaszowi Świerczyńskiemu za udział w 

sesji i prosił aby namówił radnych powiatowych, żeby również uczestniczyli w sesjach bo 

tematów jak widać jest bardzo dużo. 

Pochwalił również za aktywność radnego Domagałę Mariana. 

Przewodniczący Kołodziej Jacek poinformował, że radny powiatowy Młodawski Dariusz 

dzwonił do niego, że nie będzie na dzisiejszej sesji. 
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- sołtys z Niekłania Wielkiego Sroka Krzysztof - prosi o interwencję  radnego powiatu 

gdyż w miesiącu kwietniu i w czerwcu złożył pismo do Zarządu Dróg Powiatowych  o 

uprzątnięcie pryzmy piachu na chodniku i ulicy, który został po sypaniu w okresie zimy  

najgorzej jest  naprzeciwko Domu Weselnego, mimo wielokrotnych zapewnień  do dzisiaj 

piach nie wywieziony  i odpowiedzi nie otrzymał. 

W tym miejscu Przewodniczący RM poprosił, żeby radny powiatu P Świerczyński Łukasz 

przekazał informację z zaproszeniem  Dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych Pana 

Mościńskiego Stanisława na najbliższą sesję. 

 

- odpowiedź radnego powiatu Świerczyńskiego Łukasza –problem z piachem będzie tak 

długo dokąd nie wykonamy drogi przy ul. Szkolnej ponieważ po każdym deszczu spływa 

piach i żwir. 

 

- wiceprzewodniczący RM Chrzan Krzysztof – z prośbą o przedłużenie odcinka drogi w 

Gustawowie , zadanie to  było ustalone, że  zostanie wykonane w przypadku gdy zostanie 

środków po przetargach. Jest zaskoczony pismem ze Starostwa z propozycją  o 

współfinansowanie nowego zadania na wykonanie zatoki postojowej przy cmentarzu  

Polsko – Katolickim przy ul. Kieleckiej  w Stąporkowie a nasze zadanie dokończenie 

drogi w Gustawowie wskazane wcześniej nie jest brane wcale pod uwagę.  

W związku z powyższym prosi jeżeli są środki to może uda się  zrobić jeszcze w tym roku 

ten kawałek drogi, który jest w bardzo złym stanie.   

 

odpowiedź Pani Burmistrz  sołtysowi Teleckiemu J.  odnośnie oczyszczalni ścieków – 

w tym roku złożyliśmy fiszkę  z zapotrzebowaniem na przebudowę oczyszczalni ścieków, 

z kosztorysu wynika, że koszt takiej przebudowy wynosić będzie 17 mln. zł. 

Dokumentacja była robiona  w poprzedniej kadencji. Urząd jest przygotowany złożyć 

wniosek na przebudowę oczyszczalni ścieków, czekamy tylko na nabór wniosków. 

 

Jeśli chodzi o drogi powiatowe to proponuje powiatowi ,żeby zrobili harmonogram 

naprawy, przebudowy dróg powiatowych taki jak zrobiła Gmina Stąporków.  

Wszyscy zarówno o drogi powiatowe jak też i o  drogi gminne przychodzą do burmistrza a 

jak mamy żal o drogi powiatowe to do dyrektora Mościńskiego. Jak radni powiatowi wraz 

z Zarządem Powiatu w budżecie nie zabezpieczą środków,  to dyr. Mościński nie wykona 

żadnej drogi powiatowej. Dlatego ważne jest aby nasi radni powiatowi zabiegali  

u Starosty aby finansował drogi powiatowe a nie o to by od naszej Gminy wymuszać 

finansowanie dróg powiatowych. Wybraliśmy pięciu radnych powiatu po to by to oni 

zabiegali w powiecie o drogi i ma nadzieje, że zaczną to robić skutecznie. Stwierdziła Pani 

Burmistrz, że ma wyrzuty sumienia bo mieszkańcy w Bieniu i Piasku nie mają wodociągu 

i swoim mieszkańcom mówi ,że czekamy na środki unijne do 2017r. i mieszkańcy czekają. 
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Na drogi powiatowe jak dobra unia gmina Stąporków oddała przez ostatnie lata ponad 2 

mln. zł. nie ukrywa, że za te pieniądze można było wybudować wodociąg. Łatwo jest 

przyjść do gminy i powiedzieć jak gmina nie da środków to nie zrobią  a czy powiat 

dołoży się nam do wodociągu. P. Burmistrz powiedziała ,że ma nadzieje że część dróg 

powiat zrobi w 100 procentach ze swoich środków, bo po to  mieszkańcy radnych wybrali.  

Bo teraz to się okazuje, że to radni gminni w większości zabiegają o wykonanie dróg 

powiatowych. 

P. Burmistrz poinformowała, że nie ma nic przeciwko wykonaniu zatoki postojowej bo  

najprawdopodobniej jest  potrzebna, ale gdy gmina będzie finansować drogi powiatowe to 

będą to drogi powiatowe. Rowy to zadanie powiatu, na początku mówiliśmy że dokładamy 

się do asfaltu. 

P. Burmistrz zaprosiła radnego powiatu Łukasza Świerczyńskiego wraz z Zarządem 

Powiatu by przejechał i zobaczył jak wyglądają drogi gminne na oś. dr Anki w 

Stąporkowie  jak wygląda droga gminna ul. Fabryczna w Hucisku. Tak właśnie buduje się 

drogi i tego oczekuje od Powiatu. 

Z tego co wiadomo to starostwo ma tylko 3 mln zadłużenia, powiat jest mniej zadłużony 

niż nasza gmina i swoje drogi może wybudować w 100 procentach. P. Burmistrz 

stwierdziła, że powiat obrał błędną politykę finansową, powiat nie chce się zadłużać a 

powoduje to, że gmina ma się zadłużać żeby drogi powiatowe było wykonane. Liczy, że 

na najbliższej komisji ,sesji radni powiatowi postarają się aby wykonać w 100% z 

własnych środków więcej dróg w naszej gminie.  

 

 

Radny powiatowy Świerczyński Łukasz odniósł się do wypowiedzi P. Burmistrz – jest 

przecież wiadome, że taki schemat współfinansowania jest w całym kraju samorządy 

składają się na pewne odcinki drogi. Też chciałby, żeby  Powiat robił co najmniej 4 drogi 

w roku ze swoich środków, ale dobrze Pani Burmistrz wie, że to jest  nie realne. 

Natomiast dlaczego powiat się nie zadłuża – jest tylko jedno wytłumaczenie powiat jest 

organem który nadzoruje szpital powiatowy. Z tego co wie, to dyrekcja szpitala weszła w 

spór z lekarzami, część lekarzy wygrało sprawy prawdopodobnie następna część lekarzy 

złoży wnioski i nie możemy wywierać nacisku na Zarząd Powiatu żeby się zadłużał, bo w 

każdej chwili dyrekcja szpitala zwróci się do Starosty i rady powiatu o zaciągnięcie 

kredytu na wypłacenie zasądzonych  pieniędzy dla lekarzy. 

Co do planu remontu dróg powiatowych, uważa że nie tylko radni powinni rozmawiać ze 

Starostą, powinniśmy wszyscy wspólnie usiąść i wypracować jakiś plan i wtedy ten plan  

przekazać dalej. A czy on będzie zaakceptowany czy nie to też inna kwestia. 

 

Ostatnim punktem w sprawach różnych było odczytanie przez  

Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej  Uchwały Nr XIV/211/2015 Sejmiku 
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Województwa Świętokrzyskiego w sprawie uczczenia 35 rocznicy utworzenia 

Niezależnego Samorządnego Związku Zawodowego „Solidarność”. 

Poinformował, że powyższa uchwała jest do wglądu w Biurze Rady Miejskiej. 

 

 

 

 Pkt 11. Zamknięcie obrad sesji 

 

Z uwagi na wyczerpanie porządku obrad Pan przewodniczący ogłosił zamknięcie obrad 

sesji dziękując  wszystkim za udział. 

 

 

 

 

 

Protokół sporządziła:                                                    Przewodniczący Rady Miejskiej 

     Anna Zielińska                                                                      Jacek Kołodziej 


